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PROCES-VERBAL 
Încheiat astăzi, 20 decembrie 2023 

În ședința ordinară a Consiliului Local Mediaş 
Şedinţa începe la ora 16:00 

 
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe 

Bună ziua! 
Se va intona Imnul Național al României. 
O rog pe doamna Secretar General să facă precizările organizatorice. 

Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 
Bună ziua și bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local Mediaș, de astăzi, 20 decembrie 2023.  
Ședinţa de astăzi este statutară, fiind prezenți un număr de 19 consilieri locali, din totalul de 21 în funcție. 
Lipsesc: domnul Preda Ionuț Cătălin și domnul Radu George Stelian. 
Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția Primarul Municipiului Mediaş nr. 1.302/14.12.2023 şi prin 

afişare pe site-ul primăriei.  
Faţă de dispoziția inițială, s-a completat proiectul ordinii de zi prin Dispoziția nr. 1.306/19.12.2023 cu 1 

proiect de hotărâre. 
Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâre supuse spre 

analiză şi aprobare, aflate pe ordinea de zi, în număr de 41. 
Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019 supun la vot Procesele verbale al ședințelor: ordinare din 

data de 29 noiembrie 2023 și extraordinare din data de 7 decembrie 2023. 
Dacă aveți observaţii cu privire la întocmirea Procesului verbal al ședinței ordinare din data de 29 

noiembrie? 
Constat că nu sunt. Supun la vot procesul-verbal. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Procesul-verbal a fost aprobat în unanimitate. 
Dacă aveți observaţii cu privire la întocmirea Procesului verbal al ședinței extraordinare din data de 7 

decembrie? 
Constat că nu. Supun la vot procesul-verbal. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Procesul-verbal a fost aprobat în unanimitate. 
Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul consilier Cotei Mihai Gheorghe, căruia îi dau cuvântul. 
Mulțumesc! 

Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe 
Mulțumesc doamna Secretar General! 
În continuare dau cuvântul domnului Primar. 

Domnul Primar Gheorghe Roman 
Bună ziua! Retrag de pe ordinea de zi Punctul 32: Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei și 

a Statului de funcții al Unităţii de Asistenţă Medico-Socială Mediaş. Mulțumesc! Este în regulă doamna Secretar? 
Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 

Da, se pot retrage proiectele de către inițiator. 
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe 

Supun la vot ordinea de zi, fără dezbaterea Punctului nr. 32. 
Cine este pentru?  
Ordinea de zi a fost aprobată în unanimitate. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la punctul 

„Diverse”. Precizez că timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi este de trei minute. De asemenea, la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a 
unei probleme înscrise pe ordinea de zi un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema 
care formează obiectul dezbaterii. Se înscrie cineva? Constat că nu. Dacă dintre cei prezenți în sală, doresc să ia 
cuvântul la punctul „Diverse” și în acest caz timpul alocat fiecărui vorbitor este de trei minute, cu dreptul la o 
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singură intervenție. Se înscrie cineva? Numele, vă rog. Domnul Helmut Novak, domnul Dordea Dorin, doamna 
Maier Adriana. Altcineva? Doamna Stoia. Atât? 

Până la data ședinței nu s-au înregistrat întrebări sau interpelări de la cetățeni.  
Vom trece la dezbaterea proiectelor de hotărâre.  
 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetar al anului 2023. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetare a Municipiului Mediaş pe trimestrul IV 

2023. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisia nr. 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
3. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 1 a Hotărârii Consiliului Local nr. 121/2023 

privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale ale Municipiului Mediaş pe anul 2024. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Veza Liviu) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil  

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
4. Proiect de hotărâre privind stabilirea taxelor și tarifelor pentru anul 2024 la SC Piața Prim-Com 

SA. 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 4 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Crișan Sergiu Călin), 1 
vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria) și 1 consilier local nu participă la vot (dl Radu George 
Stelian) 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Crișan Sergiu Călin) și 3 voturi 

„abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dna Suciu Anca Maria și dl Veza Liviu). 
 
5. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, Piaţa Regele Ferdinand I, nr. 23, număr Carte funciară 101090. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisia nr. 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local Crișan Sergiu Călin 

Aș avea o observație de făcut, dacă se poate. Referitor la supraimpozitarea clădirilor de prin 2009-2010, 
chiar se aplică supraimpozitarea asta și se pare că nu are nici un rezultat. An de an tot rostogolim aceeași problemă. 
Din punctul meu de vedere, o supraimpozitare ar trebui să fie ca un rezultat la o rea voință, nu neapărat la neputință. 
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De aceea solicit Primăriei Mediaș să identifice surse de finanțare și de sprijinire a proprietarilor, astfel încât să se 
rezolve odată problema asta.  
Domnul Primar Gheorghe Roman 

De ce nu le identificați dumneavoastră? 
Domnul Consilier local Crișan Sergiu Călin 

Păi cred că ăsta este rolul Aparatului de Specialitate, iar dacă nu puteți să...vedeți că sunt. Bine, bine. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Încercați, faceți un pic de...nu mai dați numai din gură, faceți ceva.  
Domnul Consilier local Crișan Sergiu Călin 

Păi nu dăm numai din gură, dar ideea este să nu tot întindem aceeași poveste an de an. Eu cred că primăria 
trebuie să fie partener alături de... 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Luați salariul lunar, de aici de la primărie și nu faceți nimic. Așa este doamna Stoia? 
Doamna Stoia 

Așa este. 
Domnul Consilier local Crișan Sergiu Călin 

Adică să înțeleg... 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Haideți cu ideii, că tot dați din gură, scrieți pe Facebook. Sunteți consilier local, luați bani de patru ani de 
zile...fonduri europene ca să le investim în clădirile private. 
Domnul Consilier local Crișan Sergiu Călin 

Și nu fac nimic, așa-i? Deci, iau bani și nu fac nimic. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Luați banii lună de lună, nu ați refuzat niciodată...nu, nu. Să știe lumea. 
Doamna Stoia 

Noi știm. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Știați? Dar, poate alți medieșeni nu știu. Își încasează indemnizația și nu fac nimic, unii dintre ei. 
Domnul Consilier local Crișan Sergiu Călin 

Îmi pare rău domnule Primar, dar înseamnă că pe subiectul ăsta și dumneavoastră vă luați bani și nu faceți 
nimic. 
Doamna Stoia 

Haideți să ne întoarcem la ședință. 
Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe 

Dacă mai sunt alte observații? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
6. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 6, ap. A, număr Carte funciară 100507-C1-U9. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observații?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
7. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 6, ap. B, număr Carte funciară 100507-C1-U6. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii? 
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
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8. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 
clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 6, ap. 1, număr Carte funciară 100507-C1-U5. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
9. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 6, ap. 2 unificat cu ap. 3, număr Carte funciară 
100507-C1-U3. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
10. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 6, ap. 9, număr Carte funciară 100507-C1-U8. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
11. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 21, ap. 2, număr Carte funciară 114316-C1-U5. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
12. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 21, ap. 4a, număr Carte funciară 114316-C1-U7. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
13. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Johannes Honterus, nr. 41, număr Carte funciară 100913. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
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Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
14. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Mihai Viteazu, nr. 4, ap. 1, număr Carte funciară 112851-C1-U2. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
15. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Mihai Viteazu, nr. 4, ap. 2, număr Carte funciară 112851-C1-U1. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
16. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Mihai Viteazu nr. 4, ap. 3, număr Carte funciară 112851-C1-U3. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
17. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Mihail Kogălniceanu nr. 1, ap. 1, număr Carte funciară 100711-C1-U1. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
18. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Avram Iancu, nr. 18. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
19. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Avram Iancu nr. 60, număr Carte funciară 111079. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
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Constat că nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
20. Proiect de hotărâre privind majorarea în anul 2024 cu 500% a impozitului pe clădiri pentru 

clădirea situată în Mediaş, str. Avram Iancu nr. 110, număr Carte funciară 115083. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin)  
Raport comisiile 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
21. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a unor 

obiective de investiții finalizate. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
22. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaș a unor 

obiective de investiții realizate, modificarea și completarea contractului de administrare nr. 48/2017 încheiat 
cu Liceul Tehnologic Automecanica. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
23. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a unui obiectiv 

de investiție finalizat, realizat de către Direcția de Asistență Socială Mediaș. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
24. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a unor 

obiective de investiții realizate asupra imobilelor administrate de unități de învățământ. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
25. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a unor 

obiective de investiţii finalizate, completarea și modificarea contractului de administrare nr. 10.389/2005 
încheiat cu Spitalul Municipal Mediaş. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
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Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
26. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaș a unor 

obiective de investiții finalizate, modificarea și completarea Listei Bunurilor de retur din anexa ce face parte 
integrantă a „Contractului de Delegare a Gestiunii Serviciilor Publice de Alimentare cu apă şi canalizare nr. 
16.621/2007”. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
27. Proiect de hotărâre privind includerea în domeniul public al Municipiului Mediaş a obiectivului 

de investiţie „Reabilitare și extindere compartiment primiri urgențe CPU”, completarea și modificarea 
contractului de administrare nr. 10.389/2005 încheiat cu Spitalul Municipal Mediaş. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
28. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico-economici la faza P.T., a devizului 

general pentru obiectivul de investiții „Reabilitare Reţele de Canalizare Pluvială în Cartier Vitrometan-
Etapa I” categoria de investiţii: Sisteme de canalizare şi staţii de epurare a apelor uzate, inclusiv canalizare 
pluvială şi sisteme de captare a apelor a apelor pluviale aprobat pentru finanţare prin Programului naţional 
de investiţii „Anghel Saligny”, precum şi a sumei reprezentând categorii de cheltuieli finanţate de la bugetul 
local pentru realizarea obiectivului. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin și 
dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
 
29. Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentanților Municipiului Mediaș în Adunarea 

Generală a Acționarilor societăților: SC Meditur SA, SC ECO-SAL SA, SC Piața Prim-Com SA și SC Apa 
Târnavei Mari SA, pentru ducerea la îndeplinire a Legii 296/2023 privind unele măsuri fiscal-bugetare 
pentru asigurarea sustenabilității financiare a României. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot (dl Radu 
George Stelian) 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 consilieri locali nu participă la vot (dl 
Cotei Mihai Gheorghe și dna Țichindelean Adriana Ștefania) 
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil cu formularea unui amendament, respectiv introducerea unui alineat 

în proiectul de hotărâre după cum urmează:  
„Organele de conducere executivă ale întreprinderilor publice răspund potrivit Legii nr. 296/2023 de 

aplicare prevederilor acesteia”. 
Supun la vot propunerea formulată de către Comisia nr. 2. 
Dacă sunt observaţii? 
Dacă nu sunt. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Propunerea a fost votată în unanimitate. 
Dau cuvântul doamnei Secretar General pentru a da citire articolului din proiectul de hotărâre. 

Doamna Secretar General Muntean Sanda Ligia 
O să dau citire articolului 3 din proiectul de hotărâre. 
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Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 
Mulțumim doamna Secretar General. 
Dacă mai sunt și alte observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre în forma actualizată.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
30. Proiect de hotărâre privind aprobarea evenimentelor cultural-sportive care se vor desfășura în 

lunile ianuarie și februarie 2024. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
31. Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei, a Statului de funcții și a Regulamentului 

de organizare și funcționare a Clubului Sportiv Municipal Mediaș.  
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
33. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei şi a Statului de funcţii al Spitalului 

Municipal Mediaş. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii?  

Doamna Consilier local Avrămescu Olimpia Aurelia 
Nu particip la vot. 

Domnul Consilier local Cotei Mihai Gheorghe 
Se va consemna, doamna Avrămescu nu participă la vot. 
Dacă nu sunt și alte intervenții, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 consilier local nu participă la vot (dna Avrămescu 

Olimpia Aurelia). 
 
34. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei și a Statului de funcții al Direcţiei de 

Asistenţă Socială Mediaş. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
35. Proiect de hotărâre privind premierea familiilor cu domiciliul în Municipiul Mediaş şi Satul 

aparţinător Ighişu Nou care vor împlini 50 de ani de căsătorie în cursul anului 2024. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
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36. Proiect de hotărâre privind acordarea de suport și sprijin persoanelor vârstnice cu domiciliul în 
Municipiul Mediaş şi Satul aparţinător Ighişu Nou, care vor împlini 80 de ani de viață pe parcursul anului 
2024, în vederea creșterii calității vieții. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
37. Proiect de hotărâre privind premierea persoanelor cu domiciliul în Municipiul Mediaş şi Satul 

aparţinător Ighişu Nou care vor împlini vârsta de 100 de ani în cursul anului 2024. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii?  
Constat că nu, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
38. Proiect de hotărâre privind acordarea de suport şi sprijin material sub forma de alimente de bază 

persoanelor vulnerabile, cu domiciliul în Municipiul Mediaş şi Satul aparţinător Ighişu Nou. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
39. Proiect de hotărâre privind aprobarea Convenției de colaborare între Municipiului Mediaş prin 

Direcţia de Asistenţă Socială cu Asociația Phoenix Speranța. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3-aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
40. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism PUD „Construire hală 

metalică cu utilități, gaz, apă, curent, canalizare, telecomunicații și împrejmuire” str. Rora Mare fn și 
însușirea raportului privind implicarea și consultarea publicului. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
41. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism PUD „Construire hală 

metalică cu utilități, gaz, apă, curent, canalizare, telecomunicații și împrejmuire” str. Rora Mare fn și 
însușirea raportului privind implicarea și consultarea publicului. 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1-aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 2 voturi „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin și 
dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 2-aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3-aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Crișan Sergiu Călin). 
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Trecem la punctul „Diverse”. Consilieri nu s-au înscris. Vom da cuvântul cetățenilor din sală. Primul este 
domnul Novak. Vă rog, aveți trei minute. 
Domnul Helmut Novak 

Da. Mulțumesc frumos! Ultima dată domnul Primar nu a fost prezent, atunci deja am mulțumit pentru liftul 
de la policlinică, spun acum direct la dumneavoastră „mulțumesc”, am observat asta cum merge treaba. Ok.  

Numărul doi. În strada Petru Rareș, știți cum este lucru la canalizare. Eu multe am propus și am fost și eu 
adunare semnătură cetățenilor pentru mine făcut și canal pluvial. Până acum nu o fost nici un răspuns. Eu am 
intenționat tare la Apa Târnava Mare, pentru astăzi și am clarificat cum ei calcă lege ca primăria mai departe și cum 
ultimele doi zile fost așa,…pot să fi, merge spre bine. După Sfântul Ioan am o discuție încolo cu oameni competenți, 
pentru mine găsit o soluție pentru apa pluvială, din cauza asta absolut necesară în strada asta și este o cauză ok, dar 
dacă prelungește cauza cu alte lucrări ca lumea, iasă ceva cum trebuie, merită. Asta fost. După așteptam rezultatul 
după 8 ianuarie la Apa Târnavă și după fac iar o propunere din nou. 

Numărul trei, cu parcul, nu vreau să mai vorbesc mult. Eu sunt încolo în pregătire ceva, un sistem de 
transparență și extinsă pentru cetățenii pentru știe fiecare tot. Eu vrea să confrunt ideea de la primărie și ideea mea și 
după vedem exact ce spune, ce părere are cetățenii. Cetățenii sunt importanți, nu ce vrea neapărat primăria, 
cetățenii. Și după vedem, cred că este o treabă bună pentru următoare alegeri și este și dovedit primăria are interes și 
aude ce vre cetățenii. 

Ultimul punct, ce am. Asta foarte simplu. Cu toate diferențele politice și personale, eu vreau să doresc la 
domul Primar și domnul Vicele, în familie și toate consiliere un Crăciun cel mai fericit și cel mai bun, în liniște, în 
pace, în familie. Pentru an viitor nu cred că pot să doresc ceva mai bun. Eu nu știu unde vine nici la Romania, nici 
în altă țară, sunt guverne și în Austria ceva ne sunt guverne așa slabe niciodată fost după război doi, nu știu de vine. 
Eu doresc mai mult rezistență, mai multă coloană verticală și putere pentru rezista. Mulțumesc! 
Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 

Mulțumim și noi! Domnul Dordea Dorin. 
Domnul Dordea Dorin 

Bună seara! Pe mine mă aduce astăzi, în fața dumneavoastră, scrisoarea atașată la factura de apă, din luna 
acesta. E deja o tradiție ca în luna decembrie să fim anunțați că prețul apei crește. A crescut în 2021 cu 30%, în 22 
cu 19 aproape 20%, anul trecut cu 25% și acum, fiindcă e an electoral 2024, doar cu 15%. În total din 2020 până 
acum, în doar trei ani de zile, prețul a crescut, rețineți, 120%. Ne mai spune scrisoarea primită că a fost Planul anual 
de evoluție a tarifelor, a fost aprobat de consiliile locale. Puteți să-mi spuneți și mie care e hotărârea care aprobă 
creșterea preturilor la Mediaș? Eu nu am găsit-o. Poate îmi spune cineva din consilierii zisese votanți. O altă chestie, 
aflu că ANRSC a…deci, creșterea prețurilor se bazează, este aplicată de ANRSC. ANRSC este autoritatea de 
reglementare, ea limitează maximal prețul, ea nu face prețuri. Prețul la făcut Apa Târnavei Mari, dar uitându-mă la 
ANRSC constat o listă publicată recent, în decembrie, cu prețurile la toate companiile de stat care furnizează apă și 
tratează apă de canal. Și vă dau o veste bună, suntem pe podium și alta rea, că suntem al treilea cu cel mai mare preț 
din țară. Ca să vă fac o comparație, prețul apei în Mediaș a crescut în trei ani cu 120% și am plecat de la un preț 
echivalent cu cel al Apei Nova din București, 7 lei jumătate, cam pe acolo. Ei bine, Apa Nova a scumpit cu 10%, 
Mediaș cu 120%. Acum, eu am o singură întrebare: poate cineva să mă lămurească, ce a făcut Apa Târnavei Mari, 
în afară de a cheltui cele 30 milioane de euro pentru înnoirea conductelor și modernizarea sistemelor de apă, în 
mandatul 2012-2016, iar acum îngroapă alți 60 de milioane pentru același scop, ce au făcut ca să-și reducă costurile 
Apa Târnavei Mari? Răspunsul poate să mi-l dea orice consilier, dar mă îndoiesc că are cunoștință de prețul ăsta sau 
mă rog, Direcția Financiară, dar poate obținem un răspuns direct de la asociația care guvernează sau supra 
guvernează, Compania Apa Târnavei Mari, acea asociație intercomunitară care are aici de față, chiar în top, 
președintele organizației asociației. O altă întrebare: care este valoarea, astăzi, a subvenției cu care primăria acoperă 
diferența dintre prețul de cost și valoarea de vânzare a produsului, adică costul pe metru cub al apei? Deocamdată 
cam astea sunt întrebările. Mulțumesc! 
Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 

Mulțumim! O să primiți un răspuns în scris. 
Doamna Maier Adriana, aveți cuvântul, trei minute vă rog. 
Doamna Maier Adriana 

Vin și eu în completare cu ce a spus domnul Dordea, pe lângă faptul că o să faceți măririle astea de prețuri, 
din câte am înțeles, până în 2026, cel puțin. Eu mai vin cu o completare pentru cei…în ajutorul celor de la blocuri. 
Eu aș vrea să știu cum se calculează acea diferență de contor? Cum e posibil ca la consumul care îl am eu, diferență 
de contor să fie de două, trei ori mai mare fată de consumul meu? Deci, noi avem un termen din 15 pană în 22 să 
dăm citirile. La sfârșitul lunii vine Apa Târnava Mare și citește contorul general. Noi până atunci, din 15 până vin 
ei, consumăm în contul lunii următoare, dar plătim și ca diferență, plătim și ca consum în luna următoare. Până se 
face, găsiți o soluție. Sunt contoare inteligente și pentru apartamente. De ce nu luați, să se ia măsuri ca locuitorii să 
aibă contoare inteligente, să se facă corect, să se facă citirea la contoarele locuitorilor cu citirea contorului general în 
aceeași zi, nu la diferență de doua săptămâni. Deci tot ce faceți, faceți în defavoarea cetățeanului și în favoarea 
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societăților, unde sunteți acționari majoritari. Cu ce ne-ați ajutat și cu investiția asta, pe care ați dat atâția bani pe ea? 
Chiar cu nimic, cu măriri de prețuri. Am văzut ce calitate au lucrările, că am urmărit ce s-a făcut. Cel puțin în față la 
blocul meu. Cum se lucrează și ce se lucrează. Foarte bine, ați avut bani. Dar acum scoateți pârleala pe spinarea 
noastră sau cum? Când încetați cu măririle astea și vă rog să luați măsuri cu diferența de contor, că altfel va trebui să 
mergem pe la asociație să adunăm semnături și dăm Consiliul Local și Apa Târnavei Mare, îi dăm în judecată. 
Facem contract colectiv. Proces colectiv, nu contract colectiv. Deci, e chiar bătaie de joc, ceea ce faceți. Și se 
complac, las că punem noi că scoatem toate pierderile care le avem din oraș, le împărțim pe blocuri, că fraierii 
plătesc. Deci, nu este corect, cum se face citirea la apă. Așa și după măririle astea, ce mai urmează? Măririle de taxe 
și impozite, nu? Că trebuie să vă scoateți banii de împrumuturi și lucrări suplimentare. Am o întrebare domnule 
Primar: se aplică penalități de întârziere la firmele astea care nu și-au gătat lucrarea, până la sfârșitul anului și ați 
amânat până la anul viitor? Se aplică? Sau intenționat le-ați amânat, ca să tăiați pamblici, că vine campanie 
electorală și ne lăudăm.  
Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 

Doamna Maier, cele trei minute au trecut. Vă rog... 
Doamna Maier Adriana 
Da, da, când nu vă convine trec alea trei minute, nu? 
Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 
Doar v-am informat că au trecut cele trei minute.  
Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 

Doamna Soia, aveți cuvântul. 
Doamna Stoia 

Da, într-adevăr voiam să-i predau cele trei minute doamnei Maier, da am să zic. Nu pe așa...cu domnii 
consilieri voiam să discut. Țineți minte, că de patru luni de zile, v-am rugat să ne prezentați și nouă rezultatele la 
testul teilor care sunt bolnavi. Am solicitat-o și în ședință și dumneavoastră, domnule Primar, am solicitat-o și în 
audiențe. Sunt patru luni. Nu avem nici un răspuns. Cu apa, tot așa. Domnule Primar, chiar vă mulțumim că ne 
afundați și nu pe noi ăștia care mai avem bani, dar chiar în blocul meu, de pe Govora 6 și știți situația sunt o 
grămadă de oameni, de 80 de ani, singuri în apartamente. Ni s-a făcut propunerea, cei care nu putem să plătim și aia, 
să ne vindem apartamentele. Îmi pare foarte rău, oamenii ăștia au muncit enorm de mult pentru ca să-și cumpere un 
apartament. Și acum cu ce îi ajutați? Cu scumpiri la apă, scumpiri la impozite, că așa vreți dumneavoastră, toți 
domnilor. Fiindcă nu mai suntem oameni, suntem pur și simplu politicieni, parlamentari, primari și asta este totul. În 
audiența în care am fost la dumneavoastră, cu PNL-ul, nici unul nu ați luat cuvântul, decât domnul Sima. Nu ne-ați 
răspuns la absolut nimic. Dumneavoastră, domnule Primar cu toată stima mea ce am avut-o odată pentru 
dumneavoastră, nu știți numai să ne luați la mișto. Astă este adevărul domnule Primar. Fără nici o discuție. Da, este 
părerea mea. Vă rog să-mi spuneți atâta: noi vrem să primim astăzi răspunsul la cei 12, 17 tei care s-au înmulțit între 
timp și cred că le aveți în arhivă. Noi nu plecăm de aici până când nu ne dați, fiindcă noi avem niște ONG-uri, pe 
care vrem să arătăm că nu sunt bolnavi teii noștri, deși sunt bolnavi, după spusele dumneavoastră. Oricum, aș fi vrut 
să rămâneți oameni, să aveți sufletul de om, să aveți compătimire pentru cei pe care îi conduceți și nu uitați că ar 
trebui să ne ascultați și pe noi, așa penibili cum suntem și că vorbim și nu știu cum, dar gândiți-vă „a fi om e lucru 
mare”. Atât vă spun. Vă doresc un An Nou plin cu înțelepciune, cu multă omenie și cu gânduri bune! Vă 
mulțumesc, dar să știți că așteptăm rezultatele. Egal dacă ne dați o foaie în care scrieți, înseamnă că nu au fost 
rezultate. Vă doresc multă sănătate!  
Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 

Mulțumim! Dacă nu mai sunt alte observații, înainte de a încheia ședința dau cuvântul domnului Primar. 
Domnul Primar Gheorghe Roman 

Ne aflăm la ultima ședință ordinară a consiliului local din anul 2023. Permiteți-mi să vă urez tuturor 
Sărbători cu sănătate! Vă doresc tot ce îmi doresc și mie, multă sănătate și cât mai multe împliniri în anul 2024. Să 
aveți un Crăciun binecuvântat! Vă mulțumesc! 
Domnul Consilier Cotei Mihai Gheorghe 

Mulțumim! Declar ședința închisă. 
 
Şedinţa s-a încheiat la ora 16:50 
 
 

Președinte de ședință, 
Cotei Mihai Gheorghe 

Secretar General, 
Muntean Sanda Ligia 

 
 


